

個人資料表

一、基本資料

中文姓名	邱子易	英文姓名	Chiu Tzu-I
			(Last Name) (First Name) (Middle Name)

二、主要學歷

畢／肄業學校	國別	主修學門系所	學位	起訖年月(西元年/月)
紐約州立大學 賓漢頓分校 State University of New York at Binghamton	美國	護理學院	護理 博士	2002/09~2006/06
紐約州立大學 賓漢頓分校 State University of New York at Binghamton	美國	護理學院社區 衛生	護理 碩士	2008/09~2010/06
Emory University	美國	護理	護理 學士	2005/09~2007/06

三、現職及與專長相關之經歷

服務機關	服務部門／系所	職稱	起訖年月
中臺科技大學	護理系	助理教授	2006./08 至今(仍在職)
紐約州立大學 賓漢頓分校 Kreage Research Center		研究助理	2002/09~2006/0 6
樹人醫護管理專科學校視光科	視光科	講師	2002/02~2002/07
大仁技術學院	護理科	講師	2000/08~2001/0 7

四、專長

1. 老人健康	2. 健康促進	3. 另類療法	4. 社區衛生
---------	---------	---------	---------

五、論文著述：

(A) 期刊論文

1. Tzu-I chiu (2010) Aromatherapy: the challenges for community nurses. *Journal of Community Nursing*, 24(1), 18-20.
2. Tzu-I Chiu, Gale A Spencer (2010) Functional health status among rural and urban older adults in Taiwan: the effect of personal control and social control. *International Journal of Older People Nursing*, 5, 202-210.
3. 邱子易 (2007) 芳香療法與安寧緩和療護應用 *安寧療護雜誌* 第 12 卷第 3 期 332-337 頁

(B) 研討會論文

國際研討會論文(第一作者)

1. Tzui-I Chiu, Fu-Hui Lee, Li-Feng Lin (2011) Community Health Building: Environmental Approach. *International Society for Environmental Epidemiology*, Barcelona, Spain, September 13-16.
2. Tzu-I Chiu, Hui-Hsin Shih (2010) Tai Chi Chuan-Promote Quality of Life. 9th Annual Hawaii International Conference on Social Sciences, Hawaii, US, June 2-5.
3. Tzu-I Chiu, Hui-Hsin, Shih (2010) To Better Health for Taiwanese People-Healthy Community Building Program. 9th Annual Hawaii International Conference on Social Sciences, Hawaii, US, June 2-5.
4. Tzu-I Chiu, Fu-Hui Lee (2009) The challenge of the community health building in Taiwan. The international conference on community-oriented healthcare, Tai-Chung Taiwan, March 21-22.
5. Tzu-I Chiu (2009) A Beneficial Health Practice For Older Adults. 5th international conference on fitness , health & active living. Athens, Greece, July 9-12
6. Tzu I Chiu.(2008) The Effect Of Tai Chuan on Taiwan elders psychological status and self health conception. IUHPE European Conference on Health Promotion and Education. Turin, Italy, September 9-13. 2008

國際研討會論文(第二作者)

1. Sue Jane Lai, Tzu-I Chiu (2012) Factors Influencing the perception and Attitude of Vaccinations Among Foreign Brides. 11th Annual Hawaii International Conference on Social Science, Hawaii, US, May 30th-June 2nd.
2. Li-Feng Lin, Tzu-I Chiu (2011) The Effectiveness of Health-Related Physical Fitness Intervention Program Toward Elementary School Children: An Experience of Health Promoting School In Taiwan. *International Society for Environmental Epidemiology*, Barcelona, Spain, September 13-16.
3. Fu Hui Lee, Tzu-I Chiu, Li Feng Lin (2011) The Association of Body Shape, Computer-Using Time and Physical Activity Among College Students in Taiwan. *International Society for Environmental Epidemiology*, Barcelona, Spain, September 13-16.
4. Hui-Hsin Shih, Tzu-I Chiu (2010) The Effects of E-learning on Nurses' Stress in Operation Room Setting. 9th Annual Hawaii International Conference on Social Sciences, Hawaii, US, June 2-5.
5. Li-Ling Wu, Tzu-I Chiu (2010) Community elders home safety project-health care improvement. 19th International Conference on Safe Communities, Suwon, Korea, March 23-26.
5. Li Feng Lin, Tzu-I Chiu (2009) A study on the behavior of active life-style among community

people in Taiwan. The 5th International Conference on Fitness, Health & Active Living. Athens, Greece, July 9-12

國際研討會論文 (第三作者)

1. Li-Feng Lin, Fu-Hui Lee, Tzu-I Chiu, Su-Chin Wu. (2011) A Pilot Study on Elementary School Student' Physical Activities: Family Involvement Base Research. International Society for Environmental Epidemiology, Barcelona, Spain, September 13-16.
2. Fu Hui Lee, Li Feng Lin, Tzu-I Chiu (2011) The Effects of A Healthy Diet Program on Nutrition and Diet Knowledge, Attitude and Behavior of Pupils in the Elementary School in Taiwan. International Society for Environmental Epidemiology, Barcelona, Spain, September 13-16

(C) 專書及專書論文

1. 邱子易 (2010) 學校衛生 新編公共衛生護理學. 邱子易總校閱. 華格納出版社
2. 邱子易 (2010) 研究的倫理與法律. 護理研究過程與實務 胡月娟總校閱
3. 邱子易 (2007) 學校衛生. 新編公共衛生護理學. 邱子易總校閱. 華格納出版社

(D) 技術報告及其他

1. 林麗鳳 李復惠 邱子易 建立兒童青少年慢性病防治網絡計畫 (2012) 行政院國民健康局 (180萬)
2. 林麗鳳 李復惠 邱子易 建立兒童青少年慢性病防治網絡計畫 (2011) 行政院國民健康局 (120萬)
3. 林麗鳳 邱子易 李復惠 護理學院生命歷程典範計畫 (2010) 分項計畫四- 教育部
4. 林麗鳳 邱子易 以家庭為基礎之學童身體活動介入前驅研究計畫(2009)-行政院國民健康局